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Besvarelse af spørgsmål nr. 8 (Alm. del) fra Folketingets Sundhedsud-

valg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 8 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til justitsministeren den 6. oktober 2021.  

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 
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Spørgsmål nr. 8 (Alm. del) fra Folketingets Sundhedsudvalg: 

 

”Vil ministeren oversende den tværministerielle arbejdsgruppe 

til analyse af det retspsykiatriske område afrapportering, når den 

foreligger i ultimo 2022, og forud for det oversende delanalyser 

til udvalget, f.eks. kvartalsvis? Spørgsmålet stilles på baggrund 

af Statsrevisorernes beretning nr. 14/2020 om Retspsykiatriske 

patienters forløb?” 

 

Svar: 

 

Jeg vil gerne slå fast, at jeg ser med stor alvor på kritikken i Rigsrevisionens 

beretning og Statsrevisorernes bemærkninger hertil. Det er bl.a. derfor, re-

geringen har valgt at videreføre den tværministerielle arbejdsgruppe til ana-

lyse af det retspsykiatriske område.  

 

Der er behov for, at vi tager grundigt fat om problemerne i retspsykiatrien. 

Retspsykiatrien er dog et kompliceret retsområde med forskellige processer 

i og på tværs af myndighederne. Udfordringerne i retspsykiatrien er derfor 

umiddelbart vanskelige at afgrænse til enkeltstående eller isolerede proble-

mer.   

 

På den baggrund er arbejdsgruppens undersøgelse ikke tilrettelagt på en så-

dan måde, at det vil være hensigtsmæssigt at afgive løbende analyser eller 

delberetninger. Resultaterne af arbejdsgruppens undersøgelser vil derimod 

skulle ses som en samlet helhed. Det håber jeg på Sundhedsudvalgets for-

ståelse for.  

 

Når arbejdsgruppens resultater foreligger, vil de naturligvis blive delt med 

Folketingets partier. Til den tid håber jeg, at vi sammen kan finde gode og 

holdbare løsninger på problemerne i retspsykiatrien. 
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